
 

Αθήνα, 27 Δεκεμβρίου 2023 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

ΘΕΜΑ: «Αποτελέσματα για την ένταξη αγροτών στα σχέδια βελτίωσης 

στην περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας» 

 

Στις 19 Δεκεμβρίου 2023 αναρτήθηκαν οι πίνακες αποτελεσμάτων για την 

ένταξη αγροτών στα Σχέδια Βελτίωσης (δράση 4.1.5 του υπομέτρου 4.1 του 

ΠΑΑ 2014-2020 για την Υλοποίηση επενδύσεων με στόχο την ανθεκτικότητα, τη 

βιωσιμότητα και την ψηφιακή οικονομική ανάκαμψη των γεωργικών 

εκμεταλλεύσεων), στην περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας.  

Σημειώνεται ότι στο εν λόγω πρόγραμμα στην Περιφέρεια Κεντρικής 

Μακεδονίας, υποβλήθηκαν συνολικά 1270 αιτήσεις που αντιστοιχούν σε 

δημόσια δαπάνη περίπου 97 εκ. €. 

Σύμφωνα με το σχετικό  πίνακα  επιτυχόντων, σε πρώτη φάση εγκρίθηκαν 424 

αιτήσεις που αντιστοιχούν σε ποσό  δημόσιας δαπάνης 28,8 εκ. €, ή ποσοστό 85% 

του προϋπολογισμό της πρόσκλησης (που ανέρχεται σε 33,7 εκ. €), με το 15% να 

αποδοθεί σε επόμενο στάδιο όταν αξιολογηθούν και οι ενστάσεις.  

811 αιτήσεις πληρούν μεν τις προϋποθέσεις επιλεξιμότητας αλλά δεν καλύπτονται 
από προϋπολογισμό της πρόσκλησης. 

35 αιτούντες απορρίφθηκαν διότι δεν πληρούν τις προϋποθέσεις επιλεξιμότητας. 

Ειδικότερα στην περιοχή της Πέλλας, εγκρίθηκαν σε αυτή την πρώτη φάση 

μόνο 100 αιτήσεις από ένα σύνολο 287 αιτήσεων και μάλιστα με ένα σημαντικό 

αριθμό «να συνωστίζονται» λίγο κάτω από τη βάση 75,45. 

Οι αγρότες που στην πλειονότητά τους είναι νέοι αγρότες και που ενδιαφέρονται 

να εκμεταλλευτούν ενωσιακούς πόρους προκειμένου να υλοποιήσουν ένα 

σχέδιο βελτίωσης ώστε να εκσυγχρονίσουν την εκμετάλλευσή τους, είναι 
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ιδιαίτερα αναστατωμένοι διότι θεωρούν ότι ο σχεδιασμός του προγράμματος 

είναι κακός αφού με βάση την κατάσταση που διαμορφώθηκε μόνο ένας στους 

τρεις αιτούντες εξασφαλίζει την ένταξή του στο πρόγραμμα. Η ιδιαίτερα δε 

υψηλή βάση ένταξης η οποία διαμορφώθηκε στο 75,45 ήταν αδύνατο να 

καλυφθεί αν οι αιτούντες δεν είχαν 50% των καταθέσεων, πιστοποίηση και 

πτυχίο.  

Επειδή το μεγάλο επενδυτικό ενδιαφέρον που εκδηλώθηκε στην πρόσκληση 

των Σχεδίων Βελτίωσης δείχνει την αναπτυξιακή δυναμική που υπάρχει στον 

πρωτογενή μας τομέα,  

Επειδή οι επενδύσεις μέσα από τα σχέδια βελτίωσης συμβάλλουν στην 

βελτίωση της ανταγωνιστικότητας των γεωργικών και κτηνοτροφικών 

εκμεταλλεύσεων της περιφέρειας της Κεντρικής Μακεδονίας  

Επειδή είναι ανάγκη ο πρωτογενής τομέας να προχωρήσει στην υιοθέτηση 

νέων τεχνολογιών και καινοτομιών, στον πράσινο και ψηφιακό μετασχηματισμό 

του παραγωγικού μας μοντέλου.  

Επειδή στο μεγαλύτερο ποσοστό οι αιτούντες είναι νέοι αγρότες οι οποίοι 

θέλουν να εκσυγχρονίσουν τις εκμεταλλεύσεις τους, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Γνωρίζοντας το μεγάλο επενδυτικό ενδιαφέρον που εκδηλώθηκε 

στην πρόσκληση των Σχεδίων Βελτίωσης, προτίθεστε να 

προχωρήσετε σε αύξηση του προϋπολογισμού προκειμένου να 

ικανοποιηθούν όσο το δυνατόν περισσότερα αιτήματα για ένταξη 

στο εν λόγω πρόγραμμα; 

2. Ποιος είναι ο σχεδιασμός του Υπουργείου για τους επιλαχόντες 

που ενώ πληρούν τις προϋποθέσεις επιλεξιμότητας δεν πρόκειται να 

ικανοποιηθούν οι αιτήσεις τους για ένταξη στο εν λόγω 

πρόγραμμα; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Γιαννούλης Χρήστος  

Ζαμπάρας Μίλτος 

Θρασκιά Ράνια 



Κόκκαλης Βασίλης 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Παππάς Πέτρος 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 




